
                                                                                                                                        Blaricum, 26 mei 2022

Geachte minister Staghouwer,

Hierbij mijn reactie op uw voornemen om de jacht op het konijn ( landelijk) en het haas ( provincie 
Utrecht, Limburg en Groningen ) komend seizoen niet te openen.

Het hiervoor geraadpleegde rapport van Wageningen Universiteit is gebaseerd op zeer 
onnauwkeurige en daardoor zeer onbetrouwbare tellingen van onder ander broedvogeltellers van 
Sovon.                                                                                                                                                                                     
Zij tellen, goed bedoeld, niet doelgericht de aantallen hazen en/of konijnen in een gebied, maar 
tellen alleen de hazen en/of konijnen die ze toevallig tegen komen en komen dus tot veel te lage 
aantallen.                                                                                                                                                                     
Hazen en konijnen zijn nachtactieve zoogdieren en zijn daardoor het best te tellen in het donker met 
behulp van warmtebeeldapparatuur.                                                                                                                           
Omdat ons jachtveld gelegen is in de Eemnesser polder en dit een veenweide gebied is, beperk ik me 
tot de hazenstand alhier, omdat konijnen meer op zandgronden voorkomen.                                              
De afgelopen 8 jaar tellen wij 2 x per jaar het aantal hazen in ons jachtveld met behulp van zo'n 
warmtebeeldcamera.  Hierdoor hebben we een vrij precieze benadering van het aantal hazen in ons 
jachtveld en dat geeft dus de werkelijke staat van instandhouding goed weer.                                                   
Deze blijkt in onze polder dus zeer goed te zijn.                                                                                                          
Op basis van deze tellingen wordt dan ook het afschot in het jachtseizoen grotendeels bepaald.                    
Afgelopen voorjaar telden we bijna 2 hazen per hectare, iets wat erg veel is.                                                      
In de jaren daarvoor telden we met behulp van kunstlicht, wat net iets minder betrouwbaar is en 
veel meer verstoring brengt.                                                                                                                                          
Daarnaast tellen we ook hazen op de jaarlijkse teldag in april in WBE-verband.                                                     
Dit is dus ook een telling overdag  en geeft geen realistisch beeld.                                                                        
Het zou dan ook veel beter zijn om 1 a 2 keer per jaar , in opdracht van de FBE , nachttellingen te 
houden met behulp van warmtebeeldcamera's, voor wat betreft de hazenstand.                                                 
Mede door deze tellingen kunnen wij concluderen dat de hazenstand die afgelopen 8 jaar alleen 
maar toegenomen is.  Dat zien we ook het gehele jaar door, omdat we dagelijks in het terrein 
aanwezig zijn.                                                                                                                                                                      
Ook in het jachtseizoen komt dat terug in de afschotcijfers.                                                                                       
Doordat de afschotcijfers en veldwaarnemingen in ons gebied vanaf 1946 bekend zijn, zijn we goed 
op de hoogte van de trends in de hazenstand in die periode.                                                                                                    
Het blijkt dat een nat en koud voorjaar veel invloed heeft op het overleven van jonge hazen in dat 
voorjaar. Ook het tijdstip en de manier van maaien door de grondgebruiker heeft hier veel invloed 
op.                                                                                                                                                                                        
Doordat er door steeds meer boeren pas na 15 juni gemaaid wordt, in het belang van de 
weidevogels, zien we dat jonge hazen hiervan mee profiteren.                                                                               
Dit is in de gehele polder te merken, de aantallen hazen zijn overal toegenomen.     

Hiernaast heeft de jacht natuurlijk ook een ethische kant.                                                                                        
Wat is er duurzamer en eerlijker dan het zelf bemachtigen , panklaar maken en opeten van een stuk 
vlees, afkomstig van een dier dat een geheel vrij leven heeft gehad ?                                                                     
Het is in de geschiedenis van de mensheid eigenlijk nooit anders geweest, maar veruit de meeste 



mensen zijn het jagen verleerd of hebben er geen mogelijkheid toe.                                                                      
Het vlees ligt kant en klaar geprepareerd bij de slager of supermarkt.  Je hoeft alleen maar af te 
rekenen en te consumeren , vegetariers en/of veganisten buiten beschouwing gelaten.                                    
Het kan natuurlijk ook moelijk anders in een klein land met veel inwoners , maar laat die zeer goed 
opgeleide Nederlandse jagers, die wel zelf hun stukje vlees op een verantwoorde manier 
bemachtigen , alstublieft hun gang gaan .  Het is hun recht.                                                                                    
Diezelfde jagers hebben ook de plicht om, als het met een bepaalde wildsoort niet goed gaat , 
maatregelen te treffen om die soort te helpen in plaats van te bejagen.                                                               
Een goed opgeleide jager gaat immers niet het veld in om zoveel mogelijk te schieten , maar om 
zoveel mogelijk in leven te laten.  Jagen doe je met gevoel, gevoel voor de natuur om je heen .                      
Jagers weten en begrijpen heel goed hoe het er in hun jachtveld aan toe gaat omdat ze er dagelijks 
zijn.                                                                                                                                                                                                                                     
Zij leveren inspanningen om de biodiversiteit in hun veld te beschermen en te bevorderen, ieder in 
zijn/haar gebied.                                                                                                                                                                   
Wij zaaien hiervoor akkerranden in met geschikte bloemenmengsels , plaatsen broedkorven voor 
wilde eenden en beperken predatie als een bepaalde soort in de verdrukking komt, zoals de laatste 
jaren de weidevogels.                                                                                                                                                        
Daarnaast kloppen boeren en terreineigenaren ( tbo's ) ook bij jagers aan als er overlast of schade 
ontstaat , zoals bij overzomerende ganzen.                                                                                                                  
Deze worden dan verjaagd of bejaagd en hun eieren worden behandeld.                                                             
Ook wordt in weidevogelkerngebieden , zoals hier in de Eemnesser polder , in samenwerking met de 
Vereniging tot behoud van Natuurmonumenten , de vossenstand op een acceptabel niveau 
gehouden, door middel van vangkooien en afschot.  Dit voorjaar was dit overigens niet mogelijk 
omdat de ontheffing hiervoor in de provincie Utrecht in februari is stopgezet.                                                    
Tijdens al die vrijwillige bezigheden houden we ook toezicht op milieudelicten in het buitengebied.

Het bovenstaande gelezen te hebben, verzoek ik u dan ook om aan ons jagers het vertrouwen terug 
te geven en de jacht op haas en konijn geopend te houden.                                                                                      
Het zal de stand alleen maar goed doen.                                                                                                                        
Daarbij zullen de jagers hun enthousiasme niet verliezen bij al hun vrijwillige werkzaamheden die ze , 
elk in hun eigen veld , uitvoeren.

Hopend u hiermee voldoende geinformeerd te hebben,

Vriendelijkst gegroet door

Stef van den Bergh                                                                                                                                                                        
voorzitter Blaricummer Jachtclub
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